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Hem millorat el manteniment dels camps 
de futbol municipals
Estem fent arranjaments a la teulada del camp de futbol, hem renovat 
la caldera de l’aigua, hem rebaixat el voral d’una meitat del camp i a 
través dels pressupostos participatius hem fet que el camp annex de 
terra exterior reuneixi les condicions d’ús i de seguretat necessàries 
renovant-ne el tancament.

Hem unit esport i benestar social
S’ha ofert una quota per aturats a l’Eix que està aprovada des del mes 
de novembre, a través de la qual els aturats gaudeixen de descomptes 
en les tarifes d’aquest equipament.

Hem garantit la transparència de les entitats 
esportives
Les dues entitats esportives més grans de Navàs que són el Club 
Esportiu Navàs i el Club Bàsquet Navàs estan obligades a justificar 
les despeses de cada anualitat abans de rebre les subvencions, amb 
l’objectiu d’evitar el risc que algú pugui actuar en benefici personal.

Hem creat i senyalitzat itineraris
Rutes a peu, ruta amb BTT i la creació d’un circuit fix d’orientació a 
Castelladral.

Estem en procés d’aconseguir un major control 
i estalvi energètic dels equipaments esportius
S’informarà a les entitats dels consums que tenen aquest 2016, i a 
partir del 2017 es retornarà als clubs el 50% de l’estalvi energètic que 
assoleixin en forma de subvenció.

Estem en procés de mantenir i potenciar 
projectes esportius
Com a exemple per primera vegada s’ha donat subvenció a la cursa 
dels “Emboscats” de Palà de Torroella. 

Estem en procés de rendibilitzar l’Ei
S’està estudiant com hi poden tenir millor accés les entitats i les esco-
les, i s’ha rebaixat els preus per accedir a la piscina a l’estiu.

Estem en procés de millorar la sintonia entre 
el Club Natació Navàs i l’Eix
Es signarà properament un nou conveni entre les dues parts. 

Estem en procés de fer créixer la Festa 
de l’Esport
Nou impuls el mes de setembre implicant-hi més les entitats es-
portives, trencant les barreres entre els diferents esports, realització 
d’activitats simultànies, jornada de portes obertes a les instal·lacions 
esportives, etc.

Estem en procés de publicar els resultats 
esportius
Ja es pengen a les xarxes socials, però caldria fer-ho de forma regular 
i permanent a través de la web de l’Ajuntament.

Fomentar la pràctica de l’esport popular

L’educació és el nostre futur

Hem creat el Virus Bressol
Ocuparà les tardes de juliol, i durant l’última setmana de juliol serà 
matí i tarda. 

Hem ampliat el projecte XALAR 
Ara ocupa els 6 cursos de primària, quan fins ara només abastava 4 
cursos. 

Hem continuat amb la dinàmica iniciada 
a l’Escola Municipal de Música
Hi ha una coordinació constant amb l’equip docent, les activitats es fan 
públiques a les xarxes socials i es promou la realització de concerts 
oberts al públic en general. 

Hem creat la figura del dinamitzador juvenil
Hi ha un nou professional especialitzat a mitja jornada fent aquesta 
funció.

Hem continuat amb la dinàmica iniciada 
a l’Escola Bressol Quitxalla
Hi ha xerrades amb els pares, enquestes de satisfacció i sobretot un 
resum constant de les activitats a través de les xarxes socials. 

Estem en converses per aconseguir un edifici 
físic per l’institut públic
Està prevista la seva ubicació a la zona del Pavelló i el dia 6 d’abril s’ha 
fet una reunió amb els Serveis Territorials d’Educació per assolir-ho.  

Estem en procés d’agafar un orientador 
professional
Una persona vinculada al projecte OMPLE que assessori el jovent en el 
moment de cercar el seu futur laboral. 

Estem en procés de recuperació del Consell 
Escolar Municipal i del Consell d’Infants
El primer serà realitat per al curs 2016-2017, i el segon pel curs 2017-
2018. 

ESPORTS

EDUCACIÓ



Hem desenvolupat i creat l’OMPLE (Oficina 
Municipal de Projecció Local i Econòmica)
Destinat a dinamitzar l’emprenedoria, la formació, l’ocupació i fomen-
tant el cooperativisme com a mecanisme per a la creació de llocs de 
treball.  

Hem impulsat l’obertura de nous comerços 
locals
Es donen ajudes i facilitats en el finançament per a l’obertura de nous 
locals comercials, i exempcions als propietaris que lloguen de nou 
espais tancats. 

Estem impulsant el món del vi i de l’oli 
com a actius arrelats al territori
Per Fira de Primavera s’ha donat un nou impuls a les iniciatives ja 
existents i consolidades. 

Estem en procés de realitzar actuacions 
i activitats destinades a potenciar els 
eixos comercials
S’ha augmentat la il·luminació del Passeig Ramon Vall, s’ha creat una 
nova campanya durant la Fira de Primavera per fomentar el comerç 
local i s’ha dissenyat una nova il·luminació de Nadal que promou el 
comerç i productes de proximitat.

Estem en procés de prendre mesures legals 
per evitar que s’obri cap nova gran superfície 
comercial al municipi en aquesta legislatura 

Un altre model econòmic és possible

El nostre entorn és part de nosaltres, respectem-lo

Hem eliminat els tractaments químics de 
jardineria
Les tasques municipals de jardineria s’han orientat en la línia de 
l’agricultura ecològica i a partir d’ara es tindran en compte aquests 
criteris en concursos i adjudicacions d’obres i gestió de serveis.

Hem reduït la despesa d’energia als edificis 
i espais públics
S’introduiran noves calderes de biomassa i s’està canviant a leds tot 
l’enllumenat públic amb la reducció directa de consum elèctric que 
això suposa a més que permet reduir també de pas la potència con-
tractada de tots els quadres elèctrics municipals.

Hem continuat amb l’experiència de 
compostadors de matèria orgànica a Palà

Estem estudiant la implantació del sistema 
de recollida d’escombraries porta a porta
Primer de tot ha de ser econòmicament viable, i això no serà possi-
ble fins el 2017. Permetria augmentar considerablement el nivell de 
reciclatge que s’obté actualment fins a doblar-lo o triplicar-lo, i tam-
bé es reduirien les taxes que ha de pagar l’Ajuntament en concepte 
d’abocador.  

Estem ampliant el projecte d’horts urbans 
i ecològics
S’està treballant per aconseguir més espais per a horts urbans i 
ecològics, i estudiant la possibilitat que no siguin únicament per a 
finalitats socials, sempre en funció de la demanda que hi hagi.

Estem en procés d’ampliar les vies verdes
S’ha encarregat un projecte a la Diputació de Barcelona per tal de 
dissenyar un camí fins al carrer Ametllers i està també en estudi un 
projecte per fer arribar la via verda fins a Castellet. 

Estem en procés de que Navàs esdevingui en un 
futur municipi lliure de transgènics

Estem en procés d’instal·lar un punt de 
connexió per a vehicles elèctrics
S’ha demanat una subvenció aquest 2016 per finançar-ne la instal·lació.

PROMOCIÓ
ECONÒMICA

MEDI 
AMBIENT



Hem limitat els sous dels càrrecs electes per 
evitar xifres indecents 
Ser regidor és també un servei al poble, no un càrrec per a l’enriqui-
ment personal. 

Hem impulsat la municipalització dels serveis 
públics
L’enllumenat públic a través de la brigada municipal, la neteja viària 
a partir del setembre del 2016, i la recollida d’escombraries a partir 
del gener del 2017, i més endavant farem el mateix amb la jardineria 
i el cementiri.

Hem fomentat les consultes i referèndums
Consolidant per segon any els pressupostos participatius, promovent 
una consulta amb els veïns del Passatge del Riu i consensuant solu-
cions amb els veïns del carrer de la Pau afectats pel nou pàrquing del 
solar del Cine Espanyol. 

Hem mantingut la fermesa en el procés judicial 
interposat a l’anterior secretari municipal 
Volem passar comptes amb les responsabilitats i negligències d’ante-
riors equips de govern fins on sigui possible ja que molts han prescrit.

Estem en procés de millorar l’organització 
interna
S’ha creat una plaça d’alt funcionari que té funcions de coordinador i 
cap de personal, contractació, administració i serveis jurídics.

Estem en procés de regular definitivament 
el reglament de participació 

Estem en procés d’assumir algunes de les 
reivindicacions laborals dels treballadors 
municipals
S’està negociant un nou conveni amb els treballadors en aquest sentit.

Transformar l’estructura organitzativa per optimitzar-la

Estar al costat dels qui ho necessiten de forma decidida

Hem creat la Taula Solidària
És un òrgan integrat pel Banc dels Aliments, els horts socials i el vo-
luntariat que permet actuar de forma coordinada entre les entitats 
cíviques de caire social i la regidoria. 

Hem reforçat l’Equip Bàsic d’Atenció Social 
(EBAS)
S’ha augmentat la jornada de l’administrativa, hem afegit un altre 
educador social per augmentar els cursos del Xalar, hem contractat 
un psicòleg i estem pendents de la incorporació d’un treballador/a 
social. Tot amb l’objectiu de promoure una major inclusió social de 
les persones.

Hem ajudat les persones amb rendes més baixes 
i situació precària
Es faciliten els pagaments o es fan descomptes a les persones que 
estan en aquesta situació si volen realitzar activitats esportives o ex-
traescolars. 
 
Hem promogut que no hi hagi places lliures
a la Residència d’Avis
Fa un any hi havia 8 places lliures, actualment hi ha un 100 % d’ocu-
pació a la miniresidència (9/9) i un 97% d’ocupació a la residència 
(62/64). Fent-ne promoció i facilitant subvencions a les persones i 
famílies interessades s’ha pogut passar a la gairebé plena ocupació 
amb l’optimització dels recursos que això suposa.

Hem aconseguit ser un poble cardioprotegit
Hem aconseguit arribar a la xifra de quatre desfibril·ladors, però en 
breus en tindrem dos més, un dels quals serà pel nucli de Palà. 

Hem aprovat El Pla d’Igualtat
Després de les reunions fetes amb les entitats del poble, de l’estudi i 
treballs de camp realitzats per la Diputació hem aprovat el Pla d’Igual-
tat al ple de l’Ajuntament del passat 2 de maig.

Hem portat a terme els Projectes de Cooperació
Després de la Campanya de recollida de diners pels Refugiats Sirians, 
promoguda per la Taula Solidària, hem recollit 2.405,65€ que els hem 
enviat al projecte que porta a terme Metges del Món a  Grècia, donant 
suport a les persones refugiades i immigrants.

ADMINISTRACIÓ

DRETS SOCIALS
I ATENCIÓ A LES PERSONES



Hem augmentat progressivament l’import dels
pressupostos participatius
Hem passat dels 50000€ del primer any a 70000€, i amb l’objectiu 
d’augmentar significativament aquesta quantitat en els propers anys.

Hem reduït l’IBI 
S’ha pogut reduir l’IBI als petits propietaris que són la majoria d’habi-
tants de Navàs, a canvi d’augmentar-lo als grans propietaris.

Hem reduït les despeses al màxim
Com a exemple en el total de les assegurances que l’Ajuntament està 
obligat a tenir, s’ha reduït un 33% el cost que hi havia fins ara. També 
amb proveïdors, serveis i convenis, però sempre mantenint o aug-
mentant les cobertures i serveis dels mateixos.

Hem continuat amb la recerca de subvencions 
A través del catàleg de subvencions de la Generalitat i del programa 
Xarxa de la Diputació de Barcelona. Això ha permès finançar projectes 
diversos que no s’haurien pogut fer amb l’actual nivell de deute de 
l’Ajuntament. 

Hem simplificat la gestió de les entitats 
Només les entitats que reben més de 3000€ de subvenció estan obli-
gades a passar el seu estat de comptes a l’Ajuntament, facilitant la 
gestió de les entitats més petites. 

Estem en procés de que hi hagi transparència 
total en la informació econòmica
En aquest sentit a la nova web de l’Ajuntament es podran consultar 
deutes, inversions, despeses, etc. 

Estem augmentant les inversions municipals a 
mesura que es van pagant els deutes heretats 
per les sentències judicials d’anteriors equips 
de govern.
Aquest any es passarà d’un deute de 3,6 milions d’euros a un deute 
de 3 milions d’euros. Des de l’entrada de la CUP al govern el 2011 
el deute haurà passat de poc més 6 milions d’euros a un deute de 3 
milions d’euros el 2016, una reducció del 50%.

Tenim el compromís d’aprovar cada any el 
pressupost municipal abans de que acabi l’any 
anterior
Això suposa una millora substancial de l’economia i facilita l’obtenció 
de subvencions. De moment aquest any hem aprovat el pressupost 
2016 el mes de març del 2016, però l’objectiu és aprovar el pressu-
post al desembre del 2016.

Estem en procés d’obertura de comptes de 
l’Ajuntament amb entitats de banca ètica per tal 
que els nostres impostos no s’utilitzin en contra 
de les persones

Estem en procés de reduir les relacions 
comercials amb grans empreses multinacionals
Substituir-les en la mesura que sigui possible amb proveïdors tipus 
PIME o cooperatives. 

Volem ser còmplices dels models alternatius

Hem desenvolupat el Pla de Turisme de Navàs  
Com a exemple s’han confeccionat fulletons de turisme sectorials, 
imprès, repartit i traduït en altres idiomes en la versió web.  

Hem dinamitzat el portal turisme.navas.cat 
i s’hi realitza un manteniment adequat 
dels continguts

Hem promocionat els equipaments i activitats 
turístiques del nostre municipi
Publicitat, notes de premsa, col·laborant amb el sector privat, etc.

Estem col·laborant amb altres institucions 
per un millor desenvolupament turístic del 
municipi
Ens hem adherit a Bages Turisme i estem en procés de col·laboració 
amb el Consell Comarcal del Bages, l’Agència de Turisme del Bergue-
dà i altres Ajuntaments de la zona.

Estem incentivant que hi hagi allotjament al 
nucli de Navàs
La creació d’un petit hotel o aparthotel ja que la falta d’allotjament 
al nucli de Navàs és un dels dèficits principals que apunta el Pla de 
Turisme. 

Estem en procés d’executar la segona fase 
del Pla de Senyalització Turística de Navàs

DRETS SOCIALS

ECONOMIA

TURISME
Navàs, el caràcter d’una terra



Hem millorat la carretera de Berga
S’han eliminat definitivament els semàfors, nova rotonda, més ba-
dems i millor senyalització vertical. 

Hem incentivat la formació per als voluntaris 
de protecció civil i policia local
Cursets de formació als nous membres de protecció civil, més infor-
mació i facilitats per a l’assistència als cursos. 

Hem fet els Plans d’Autoprotecció de les 
instal·lacions municipals
Es van acabar els de la Quitxalla i la Residència d’Avis fins que un 
canvi en la legislació ha fet que no siguin necessaris en les instal·la-
cions encara pendents.

Hem continuat amb les campanyes de 
sensibilització sobre les femtes de gos
Sensibilitzant els actes incívics amb nous cartells als carrers i recor-
dant als propietaris la necessitat de portar el gos lligat i controlat per 
part dels membres de la policia local. 

Hem posat en marxa el nou programa de gestió 
policial (DRAG)
Més eficiència en la gestió policial. 

Continuem donant suport a l’associació de 
protecció civil de Navàs
Voluntaris que desinteressadament fan una tasca importantíssima pel 
municipi.

Estem estudiant la possibilitat de mancomunar 
el servei de la Policia Local amb altres pobles 
del nostre entorn
S’està en converses amb Súria i Balsareny per tal de col·laborar, amb 
la finalitat d’augmentar l’eficàcia i compartir despeses.

Estem en procés de canviar el vehicle policial 
actual que està en rènting, per un d’elèctric o 
híbrid
El rènting del vehicle actual s’acaba el mes de desembre de 2016, a 
partir d’aquell moment s’optarà per un vehicle amb menys consum, 
menys soroll i més ecològic. 

Vitalitat, prevenció i protecció civil

Al servei de les persones i de la sostenibilitat

Hem prioritzat l’arranjament de carrers des del 
primer dia de legislatura
S’han fet actuacions al carrer Migdia, al carrer del Sol, al carrer Jacint 
Verdaguer, al carrer Germans Sellarés, al carrer Alcalde Serra, etc 

Hem desenvolupat el pla de clavegueram 
Sobretot hem tirat endavant amb les actuacions urgents al Barri de 
Cal Miquel que causaven inundacions i es continuaran les obres fins 
arribar a la carretera de Berga.

Hem acabat l’arranjament del solar 
del Cine Espanyol
És un pàrquing públic per a l’ús dels ciutadans en horari diürn, que 
permet descongestionar també la mobilitat del carrer de la Pau amb 
la contrapartida que els veïns afectats en podran fer ús privat en ho-
rari nocturn.

Estem en procés d’aprovació definitiva 
del POUM
El planejament final estarà al servei de les persones i no dels inte-
ressos particulars. Es garantiran els habitatges dotacionals, les zones 
verdes i el creixement a partir dels solars buits del nucli urbà sense 
desmantellar o traslladar el polígon industrial existent. En breu s’apro-
varà la segona aprovació inicial del POUM.

Estem en procés de millora dels efectius i 
organització de la Brigada d’Obres Municipal

Estem treballant per la millora de 
l’accessibilitat en equipaments i espais públics
Les persones amb mobilitat reduïda han de poder accedir als carres 
principals, amb especial cura pels espais propers al lloc on viuen. 

EMERGÈNCIES
I SEGURETAT

URBANISME



Hem potenciat el RAIG com a nucli cohesiona-
dor del jovent del poble
S’ha contractat un dinamitzador juvenil, s’han pintat de nou les ins-
tal·lacions i s’està estudiant la reubicació del RAIG a l’escorxador du-
rant aquesta legislatura. 

Hem aconseguit subvencionar una part de l’im-
port que els joves han de pagar en transport pú-
blic per accedir als seus estudis
S’està treballant també en la confecció d’una borsa per compartir 
cotxe. 

Hem seguit dignificant la nostra memòria 
històrica
Hem fet un mural en record del a Cooperativa Obrera al pàrquing del 
solar de l’antic Cine Espanyol i està previst un cicle sobre memòria 
històrica aquest 2016. 

Estem negociant la cessió o compra del 
Casal Sant Genís amb el bisbat de Solsona 
Quan l’equipament sigui municipal s’hi podran fer inversions per a la 
seva millora i adequació.

Estem fent arranjaments al Club d’Avis
Es pretén amb això guanyar espais que permetin la realització de 
noves activitats. 

Estem en procés de garantir el dret universal 
d’accés a internet a tot el municipi
S’està millorant i ampliant la xarxa wifi i està prevista l’extensió de la 
fibra òptica al polígon industrial.

Estem en procés de creació d’una agenda 
cultural estable i d’un circuit d’exposicions 
estable
Sobretot afavorint els nostres artistes locals. També amb la integració 
a l’Oficina de Difusió Artística (ODA) es pretén tenir accés a més acti-
vitats culturals subvencionades.

Estem en procés de recerca i edició d’un llibre 
sobre les Caramelles al municipi de Navàs
S’està treballant en una subvenció per aquesta finalitat per l’any 
2017.

Estem estudiant la creació d’una sala d’estudi
Es podria adequar el pis de dalt de la Biblioteca amb aquesta finalitat.  

Recordem el passat, recuperem la dignitat

Hem restaurat el mur de l’entrada al nucli de 
Castelladral
15.700 € aportats per l’Ajuntament, i 2.000 € aportats per l’Associa-
ció de Veïns de Castelladral.  

Hem fet possible que els veïns puguin continuar 
gestionant el nucli de Castelladral
S’ha traspassat la gestió de l’alberg a l’Associació de Veïns de Cas-
telladral. 

Hem continuat donant suport a l’ADF i als 
seus voluntaris

Estem en procés de contractar una persona fixa 
per fer el manteniment del nucli de Palà

Estem en procés de clarificar la titularitat de 
l’hort de la carretera de Cardona
Per poder-lo destinar a l’ús dels veïns i veïnes de Palà. 

Estem en procés de recuperar les golfes de la 
fàbrica de Palà
Per poder-lo destinar a l’ús dels veïns i veïnes de Palà. 

Estem en procés de recuperar progressivament 
elements patrimonials del nostre municipal 
Fonts, barraques de pedra seca, tines, etc. 

Estem en procés d’instal·lar un desfibril·lador 
a Palà
Comprat per la Comissió de Sanitat Valls-Palà. 

CULTURA
URBANISME

Navàs va més enllà del nucli urbà

NUCLIS
I MÓN RURAL
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